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ZAPISNIK SA 13. GODIŠNJE REDOVNE SKUPŠTINE 
 

Održane dana 18.04.2019. 
Hotel Hyatt Regency, Milentija Popovića 5, Novi Beograd 

Vreme održavanja od 11:00h do 12:10h 

 
Skupštinu je u uvodnom obraćanju pozdravio predsednik Upravnog odbora, Vladimir Novaković, koji 
je posebno istakao da je godišnja skupština prilika da se se zajedno sagledaju ostvareni rezultati u 
prethodnoj godini i u skladu sa Strateškim ciljevima potvrde reformski prioriteti za 2019/20. godinu. 
Kratko se osvrnuo na rezultate ostvarene u prethodnoj godini i obavestio članove Skupštine o 
promenama u upravnim telima. Saopštio je da je novi član Upravnog odbora gradonačelnik Pančeva, 
Saša Pavlov, koji je došao na mesto gradonačelnice Sombora, Dušanke Golubović. Izvršni odbor je 
proširen sa dva nova člana: gradonačelnik Bora, Aleksandar Milikić i direktor AOFI-a, Dejan Vukotić, 
dok je Đoki Janjuševiću iz Gudmark grupe istekao mandat. Vladislav Cvetković, direktor u PWC-u je 
izabran za predsednika Nadzornog odbora, a nova članica Nadzornog odbora  je Suzana Cvetković iz 
DIS -a, koja je došla na mesto Marije Gardžić čiji je mandat prestao prelaskom u drugu kompaniju. 
 
Predsednik Upravnog odbora konstatovao je da je na sednici Skupštine NALED-a prisutno 132, od 
ukupno 310 članova, te da su ispunjeni uslovi za održavanje sednice Skupštine NALED-a. Za 
predsedavajućeg Skupštine predlaže Dragana Penezića, menadžera za saradnju sa državnim organima 
u kompaniji BAT, nakon čega otvara raspravu. 
 

- Nema prijavljenih za učešće u raspravi. Pristupa se glasanju. 
- Predsednik Upravnog odbora utvrđuje da je utvrđen kvorum i da je Odluka o imenovanju 

predsedavajućeg usvojena jednoglasno. 
 
Predsedavajući Skupštine upoznaje članove skupštine sa sa Dnevnim redom i otvara raspravu. 
Predložen je sledeći 

 
DNEVNI RED 

 
1. Usvajanje predloženog Dnevnog reda i Zapisnika sa prethodne sednice Skupštine 
2. Usvajanje izveštaja o finansijskom poslovanju sa izveštajem revizora za 2018. 
3. Usvajanje Odluke o neraspoređenom neto višku prihoda nad rashodima za 2018. 
4. Usvajanje Odluke o pristupanju NALED-a Nacionalnom konventu o Evropskoj uniji 
5. Usvajanje Izveštaja o radu i sprovođenju Strateškog plana NALED-a za 2018/19.  
6. Diskusija 
                   

Predsedavajući Skupštine otvara tačku 1. Dnevnog reda: Usvajanje predloženog Dnevnog reda i 
Zapisnika sa prethodne sednice Skupštine NALED-a.  
 
Predsedavajući saopštava da zapisnik neće čitati jer je dostavljen svim članovima po okončanju 
prethodne skupštine i pretpostavlja se da su se svi članovi upoznali sa njegovom sadržinom 
 

- Predsedavajući Skupštine konstatuje da nema prijavljenih za učešće u raspravi; 
- Pristupa se glasanju o tački 1. Dnevnog reda;  
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- Predsedavajući Skupštine utvrđuje da su predloženi Dnevni red i Zapisnik sa prethodne 
sednice NALED-a usvojeni jednoglasno. 

 
Predsedavajući Skupštine otvara tačku 2. Dnevnog reda: Usvajanje Izveštaja o finansijskom 
poslovanju sa izveštajem revizora za 2018. godinu. 
 

- Predsedavajući Skupštine osvrće se na dobar poslovni rezultat organizacije i ističe da je tome 
doprinela povećana odgovornost članova u pogledu izmirenja članskog doprinosa koji po 
Statutu treba da se uplati do 31. marta tekuće godine kao preduslov za uspešno planiranje i 
sprovođenje aktivosti. Napomenuo je da trenutna naplata članskog doprinosa iznosi 77% i 
pozvao članove naročito iz reda privrede da revnosno izmiruju svoje članske obaveze, nakon 
čega je dao reč Kseniji Ristić Kostić, direktorki Sektora za reviziju i partnerku u BDO Srbija, 
kako bi u svojstu eksternog revizora koji je sproveo reviziju finansijskih izveštaja za 2018. 
predstavila detalje i rezultate nezavisne revizije. 

- Ksenija Ristić Kostić je istakla da je prethodna godina bila izuzetno dobra za NALED što se tiče 
finansijskih rezultata i izvođenja projekata. Sa revizorskog aspekta je bitno naglasiti da NALED 
nije privredno društvo, već članska organizacija, odnosno Udruženje, te da sa stanovišta 
finansijskih izveštaja ima određene specifičnosti, jer nije osnovan radi sticanja dobiti. Dalje je 
istakla da je revizija finansijskih izveštaja sprovedena u skladu sa Zakonom o reviziji i 
Međunarodnim standardima. Objasnila je da je revizija sprovedena u dva koraka i da se 
sastojala od testiranja internih procesa i kontrola u samom Udruženju i testiranja određenih 
materijalno značajnih bilansnih pozicija. Izrazila je pozitivno mišljenje o finansijskim 
izveštajima za 2018. godinu. Skrenula je pažnju da je u 2018. godini ostvareno značajno 
povećanje prihoda, čak 33%, što se s obzirom na povećanje projektnih aktivnosti moglo i 
očekivati. Objasnila je da NALED nema kapital, već ima uloge koji se formiraju od ostvarenog 
viška prihoda nad rashodima i oni predstavljaju svojevrsnu rezervu likvidnosti koju NALED 
koristi za svoje aktivnosti i realizaciju projekata tokom perioda dok finansijska sredstva ne 
budu odobrena od strane donatora. Zaključila je da finansijski izveštaji NALED-a objektivno i 
istinito prikazuju finansijsku poziciju i rezultate NALED-a za 2018. godinu. 

- Predsedavajući Skupštine otvara raspravu o tački 2. Dnevnog reda; 
- Predsedavajući Skupštine konstatuje da nema prijavljenih za učešće u raspravi; 
- Pristupa se glasanju o tački 2. Dnevnog reda; 
- Predsedavajući Skupštine utvrđuje da su Izveštaj o finansijskom poslovanju sa izveštajem 

revizora za 2018. godinu jednoglasno usvojeni. 
 
Predsedavajući Skupštine otvara tačku 3. Dnevnog reda: Usvajanje Odluke o neraspoređenom neto 
višku prihoda nad rashodima za 2018. godinu. 
 
Po pitanju raspoređivanja dobiti, predloženo je da utvrđeni neto višak prihoda nad rashodima u 
2018. godini, u iznosu od 19.417.468,29 dinara osatane neraspoređen. 
 

- Predsedavajući Skupštine otvara raspravu o tački 3. Dnevnog reda; 
- Predsedavajući Skupštine konstatuje da nema prijavljenih za učešće u raspravi; 
- Pristupa se glasanju o tački 3. Dnevnog reda; 
- Predsedavajući Skupštine utvrđuje da je Odluka o neraspoređenom neto višku prihoda nad 

rashodima za 2018 godinu jednoglasno usvojena. 
 
Predsedavajući Skupštine otvara tačku 4. Dnevnog reda: Usvajanje Odluke o pristupanju NALED-a 
Nacionalnom konventu o Evropskoj uniji 
 

- Predsedavajući Skupštine otvara raspravu o tački 4. Dnevnog reda; 
- Predsedavajući Skupštine konstatuje da nema prijavljenih za učešće u raspravi; 
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- Pristupa se glasanju o tački 4. Dnevnog reda; 
- Predsedavajući Skupštine utvrđuje da je Odluka o pristupanju NALED-a Nacionalnom 

konventu o Evropskoj uniji usvojena jednoglasno. 
 
Predsedavajući Skupštine otvara tačku 5. Dnevnog reda: Usvajanje Izveštaja o radu i sprovođenju 
Strateškog plana NALED-a za 2018/19. 
 
Predsedavajući Skupštine daje reč Violeti Jovanović, izvršnoj direktorki, koja članovima predstavlja 
aktivnosti i rezultate NALED-a za 2018/19, Izveštaj o realizaciji ciljeva Strateškog plana, kao i Akcioni 
plan za 2019/2020. 
 

- Izvršna direktorka Violeta Jovanović istakla je da je prošla godina bila izuzetno uspešna, da je 
u potpunosti ostvareno 75% ciljeva i da je veliki deo aktivnosti već delimično realizovan što 
znači da će se u toku godine raditi revizija Akcionog plana i postavljati novi prioriteti. Posebno 
je istakla rezultate organizacije sa osvrtom na tri ključna ugla - zajednica, dijalog i reforme. 
Podsetila je da je NALED posebna zajednica, koja okuplja sva tri sektora, ljude iz različitih 
branši koji vode dijalog i usaglašavaju svoje stavove. Navela je da NALED ima 310 članova, od 
kojih je gotovo polovina veoma aktivno uključena u organizaciju, kao članovi upravnih tela ili 
članovi programskih saveza.  

- Istakla je da je u toku prošle godine ustanovljen klub, odnosno kategorija počasnih članova 
NALED- a, gde su uključene Akademska zajednica, renomirani fakulteti iz Beograda, Novog 
Sada i Niša i istraživačka stanica Petnica. Sve to je rezultat napora NALED-a da približi 
privredu i nauku da bliže sarađuju na zajedničkim inicijativama, a istovremeno i podrška 
NALED-ovim istraživačkim kapacitetima, zajedno sa Naučnim većem koje je formirano 2018. 

- Naglasila je da zajednica vodi u dijalog, javno-privatni dijalog, te da je partnerstvo sa državom 
osnaženo u protekloj godini i da je NALED trenutno aktivan u 40 radnih grupa za izradu 
ključnih propisa. 

- Ključna reforma koja je iz ugla NALED- a obeležila 2018 godinu, u smislu poslovnog ambijenta 
je reforma katastra, uspostavljanje E-šaltera koji je prvi veliki korak u potpunoj digitalizaciji 
katastra na kojoj se radi. Reforme koje su u prošloj godini započete i treba da budu 
zaokružene u sledećoj godini su: Sezonski rad u poljoprivredi, Inspekcijski nadzor, Ukidanje 
pečata, Poresko oslobođenje početnika u poslovanju.  

- Navela da NALED sprovodi i posebne inicijative za podršku zajednici, poput ranije pokrenute 
Inicijative hiljadu žena i projekta „Jaki i mladi“, dok su u ovoj godini pokrenute dve nove 
inicijative. Jedna od njih je Obezbeđivanje roditeljske kuće pod pokroviteljstvom Mastercarda 
a u saradnji sa NURDOR-om, a druga je  Umetnost Srbije koja na prijemčiv način promoviše 
afirmisane umetnike i akademske slikare iz pet gradova i opština Srbije.  U završnici se 
osvrnula na krupne višegodišnje ciljeve na kojima NALED radi, ali za koje treba više vremena 
da se realizuju. Prvi cilj je poronalaženje novog prostora za NALED, koji treba da postane kuća 
javno-privatnog dijaloga i drugi da se od Regionalne mreže napravi multilateralna 
organizacija. 

- Predsedavajući Skupštine otvara raspravu o tački 5. Dnevnog reda; 
- Predsedavajući Skupštine konstatuje da nema prijavljenih za učešće u raspravi; 
- Pristupa se glasanju o tački 5. Dnevnog reda; 
- Predsedavajući skupštine utvrđuje da je Odluka o usvajanju Izveštaja o radu usvojena 

jednoglasno. 
 
Predsedavajući Skupštine otvara tačku 6. Dnevnog reda:  Diskusija 
 
Predsedavajući Skupštine čita neka od pitanja koja su stigla elektronskim putem: 

- Kako članovi iz kategorije prarlamentaraca mogu da pokrenu inicijative u NALED-u; 
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- Zašto NALED daje prednost inicijativama od javnog interesa, umesto da se fokusira na 
interese članova; 

- Da li NALED može da pomogne u promociji lokalnih samouprava i njihovim povezivanjem sa 
donatorima, sponzorima lokalnih manifestacija i slično; 

- Kako članovi mogu zajedno sa NALED-om da apliciraju za projekte prekogranične saradnje i 
druge donatorske projekte. 
 

- Ispred izvršne kancelarije obratila se Jelena Bojović koja je istakla da NALED prima veliki broj 
inicijativa od članova na razne načine. Jedan od najformalnijih načina jeste preko Sive knjige, 
ali je naglasila da svi članovi pored sednice skupštine, imaju priliku da u toku novembra i 
decembra Izvršnoj kancelariji podnesu svaki predlog koji imaju u vezi sa izmenom propisa ili 
drugim programskim temama u domenu unapređenja poslovnog ambijenta. Da bi 
pojedinačna inicijativa prerasla u aktivnost organizacije, potrebno je da se postigne 
konsenzus između pojedinačnih inicijativa i interesa svih članova. Pojedinačni predlozi koje 
podrži minimum 30% članova postaju inicijative koje NALED pokreće i na kojima radi. 
 

Predsedavajući Skupštine zatim čita inicijative koje su dostavljene elektronskim putem: 
- Predlaže se unificiranje rešenja za lokalne komunalne takse u pogledu visine i forme, kao i 

uspostavljanje jedinstvenog registra komunalnih taksi; 
- Predlaže se pokretanje Saveza za zaštitu životne sredine i uključivanje teme zaštite životne 

sredine u strateške prioritete NALED-a; 
- Predlaže se inicijativa za ukidanje obavezne članirine u Privrednoj komori Srbije ili promena 

kriterijuma za utvrđivanje članarine; 
- Predlaže se usaglašavanje statuta opština sa Ustavom u pogledu prava građana na peticiju. 

 
- Za reč se javio Goran Davidović, iz kompanije GeoArt d.o.o. 
- Presedavajući daje reč Goranu Davidoviću, koji je u svom izlaganju obražložio problem 

usaglašavanja statuta opština sa Ustavom u pogledu prava građana na peticiju. Istakao je da 
se nakon donošenja Zakona o Izmenama i dopunama zakona o lokalnoj samoupravi u čl. 41. 
koji se onosi na usaglašavanje Statuta lokalnih samouprava sa Zakonom, krši član 56. Ustava 
RS. Kao primer dobre prakse naveo je grad Pirot, čiji statut je usaglašen sa Ustavom. 

- Za reč se javio gradonačelnik grada Pirota, Vladan Vasić koji je istako da sve lokalne 
samouprave pre usvajanja statuta moraju isti da dostave Ministarstvu na saglasnost. Dalje je 
istako problem niskih plata, odnosno niskih koeficijenata koji se odnose na ustanove koje se 
bave sportom. Predložio je da se pokrene inicijativa za promenu Uredbe o koeficijentima za 
obračun i isplatu plata zaposlenih u javnim službama koja je iz 2002. godine, i da se 
koeficijent u ustanovama koje se bave sportom izjednači sa koeficijentom koji se primenjuje 
u ustanovama kulture. 

- Za reč se javio Dragan Ranisavljević iz kompanije Gomex. Pokrenuo je inicijativu da se uz 
podršku NALED-a utiče na unifikaciju rešenja koja izdaju lokalne samouprave za lokalne 
takse. Lokalne takse treba da budu vidljive na nekom od portala, kako bi bile dostupne svim 
subjektima i kako ne bi dolazilo do problema neusaglašenih evidencija i kamata. 

- Predsedavajući Skupštine daje reč Jeleni Bojović: 
- Jelena Bojović je istakla je da je NALED do pre dve godine imao kalkulator troškova 

poslovanja, kao i da je u Strateškom planu  predviđeno, da se u ovoj godini izradi ažuran 
kalkulator troškova poslovanja koji će se pre svega baviti lokalnim naknadama i taksama, što 
se poklapa sa inicijativom Gomexa. Dodala je da NALED planira da pokrenene inicijativu 
formiranja modela odluka vezano za lokalne takse i naknade, a u vezi sa  Zakonom o 
finansiranju lokalne samouprave i Zakonom o naknadama za korišćenje javnih dobara. 
Takođe je istakla da se planira zajednički skup gde će se upravo diskutovati o modelima i 
razlikama koje postoje. 
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- Predsedavajući Skupštine konstatuje da nema prijavljenih za dalje učešće u diskusiji i zatvara 
diskusiju. Poziva članove na pauzu i osveženje do svečane sednice od 12:30 časova.  

 
Predsedavajući Skupštine konstatuje da je sednica Skupština NALED-a zaključena. 

 
 

 
 


